
Hellerup, 26. august 2009 

Til: Sundhedsminister Jacob Axel Nielsen 

Vedr. Den elektroniske patientjournal

Kære Sundhedsminister,

Ifølge Berlingske Tidende af d.d. foreligger der en rapport udarbejdet af Dansk IT, som 
fastslår, ” at der i adskillige lande findes fuldt funktionsdygtige og velfungerende 
elektroniske patientjournaler, hvor hospitaler og læger kan udveksle oplysninger om 
patienterne uden at processen går i hårdknude”

Det fremgår endvidere, ” at flere leverandører af IT systemer teknisk set kunne have 
leveret funktionsdygtige patientjournalsystemer fra dag ét”.

Jeg fremsendte et brev herom den 1.juli 2009 med kopi til medlemmerne af 
sundhedsudvalget.  Indtil nu har jeg, udover en melding fra ministeriet om at man har 
modtaget mit brev, modtaget 1 svar, nemlig fra Liselott Blixt, som nævner 2012 som året, 
hvor en slags elektronisk patientjournal formodes at ville forelægge, dog såfremt jeg har 
forstået det rigtigt, stadigvæk ikke som et fuldstændigt integreret system, men med 
mulighed for kommunikation mellem de foreliggende systemer.

Mit spørgsmål: Da der åbenbart foreligger fuldt funktionsdygtige IT- systemer                                                
( hyldevarer ) kunne man så ikke lige så godt erhverve et af disse og hermed vinde tid?  
Eller vil det blot forsinke processen yderligere?
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